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HELYBEN

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyű lésrő l szóló 2012 . évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
46/1994. (IX 30.) ООУ határozat 91 . §-ára kérdést kívánok benyújtani Balog Zoltán, az ember i
erőforrásokтiniszteгéhеz,

„Fitten vagy Nefittеl?„
címmel ,

melyre а választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

А Magyar Diáksport Szövetség а 1462/2012 (Х .26) Кorm. rendelet alapján köteles а testneveién
egységes diagnosztikus mérési-értékelési rendszerét megalkotni. А Nemzeti Egységes Tanulói

Fittségi Тeszt (Netfit) diagnosztikus és oktatási célú pedagógiai értékelő és visszajelentő eszköz,

az Emberi Erőforrások Minisztériuma által felügyelt program küldetése, hogy népszer űsítse és
tudatosítsa az élethosszig tartó fizikai aktivitás jelentéségét és az egészségtudatos életvezetés

értékeit az iskoláskorú diákok, családjaik és а köznevelés szereplői kőrében.

Több kormányzati cikluson átive16, az oktatási tárca által felügyelt Nemzeti Cselekvési Progra m

keretén belül 2001-2004 kőzött már kidolgozásra került egy olyan rendszer, amelyet most а
kormány rendelete alapján а Magyar Diáksport Szövetség ТАМОР project keretében meg kíván

valósítani . Ráadásul а Nemzeti Cselekvési Program célkitűzései megegyeznek а Kormány

célkitűzésével is . Egyes szakmai szervezetek véleménye szerint а Netfit tesztjei nem аlkalmasak

az egészség4еrhelhetéség vizsgálatához szükséges elsőrendű faktorok megbízható mérésére .

Az elmúlt 20 évben а mérési rendszer egységesítésére több, mint 20 millió forintot fizetett ki az

állam, az adófizetők pénzébél. Az akkori minisztérium az országosan egységesítésre kerűlé
mérési módszer kiválasztását а méréseket elvégző testnevelőkre (pedagógusokra) bízta. А
közoktatási intézmények többsége eddig а Hungarofit- vagy Eurofit-módszer alkalmazta а
tanulók fizikai állapotának mérésére. 1996461 2013 őszéig törvény írta elé, hogy évente kétszer

kе11 mérni а diákok fittségét, а Netfit évi egy mérése viszont visszalépést jelent az eddigi

gyakorlathoz képest .



А 2015-ös tanévben bevezetendő új rendszer miatt szükség van а közel hétezer pedagógus
továbbképzésére, ateszteléshez szükséges iskolai eszközcsomagra, valamint új informatika i
háttérre . А Magyar Diáksport Szövetség munkájába а pályázati győzelem óta sok új munkaerő
kapcsolódott be, jeIеЙtбseп megnő tt а szervezet menedzsmentjének létszáma . А vezetők többsége
nem testnevelési tapasztalatokkal érkeze tt és az személyi és tárgyi infrastruktúra kiépftése i s
felesleges pazarlásokhoz vezetett.

Ugyanakkor az iskolák irányítását átvevő Iüebelsberg Intézményfenntartó Központ forráshián y
miatt szinte teljesen Ieállftotta а testnevelésórán kívüli diáksportok finanszírozását .

Fentiek alapján kérdezem miniszterurat:

• Miért káltik az uniós pályázati pénzt olyan kutatásokra, programokra, amelyek má r
léteznek, és а gyakorlati életben is bebizonyították létjogosultságukat?

• Milyen kritériumok alapján nyerte e1 а megbízást а Magyar Diáksport Szövetség?
• Milyen szakmа i szеrvezetek bevonásával tőmént а Nemet módszer kidolgozása?
• А 2,2 milliárd forintos uniós támogatással miért nem а testnevelésórán kívüli

diákspоrtok finanszírozását támogatjа а kormányzat?

Budapest, 2014. augusztus д.
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dr. Legёпу Zslolt
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